
 

 

React ienota in format iebi jeenkomst  voor  ondernemers over de 
ontwikkel ingen Raadhuisple in op 7 november 2012 

 
Aanwezig   

ondernemers :  J .  Boerema Ondernemend Haren 
A.  Bras In igo 
G. Bruns Intermezzo 
M. Di l l ing Hein Post  
J.  Feenstra ERA makelaard i j  
J .  Mastenbroek Edelsmeder i j  
Mei jer ink  Sir  Fashion 
R. Wubbol ts  

raadsleden :  M.  Bachman D66 
J. Kooi  CDA 
W. Legemaat  D66 
M. Sloot  GVH 
P.  Steenbergen CU 

gemeente  J .  ten Hoor ; pro jec t le ider  
T. Berends;  wethouder  
I .M.  Ousema-Wier inga; vers laglegging 
A.  Veenhuis ; gespreks leider  
S.  Veenhuis ; p laneconoom 

 
 

 

Vanuit  en naar aanle id ing van de informat iebi jeenkomst met  leden van Ondernemend Haren 
z i jn  de volgende vragen en opmerk ingen naar voren gekomen:  

 

De heer  Mastenbroek vraagt  wat  de verd iensten/ inkomsten z i jn  van 1 auto tegenover  de 
kosten van 1 auto in de parkeergarage à € 30.000 per  auto.  

Antwoord :  Omdat  d ie inkomsten nu ook a l u i t  betaald parkeren worden verkregen, is  d it  
fe i te l i jk  n iet van belang voor de afweging. Elke parkeerplaats  d ie in de parkeerkelder 
aangelegd wordt ,  drukt a l leen op de u i tgaven en daar  staan geen inkomsten tegenover .  

Aanvull ing:  Feit  is  dat ook die inkomsten onvoldoende zouden z i jn  om een 
parkeergarage rendabel te  maken, daarvoor  z i jn  bezet t ingsgraad en parkeer tar ief  te  
laag.  

 

De heer  Mei jer ink wil  graag weten waar de k lanten van de supermarkt moeten parkeren, 
of  deze ru imte wel  vo ldoende is  en waar de huid ige parkeerders dan naar toe gaan.  

Antwoord:  Onderdeel  van de ontwikkel ing is  dat  voor  supermarkt en dagwinkels,  voor  
e igen behoefte een parkeervoorz iening moet  worden gereal iseerd.  De norm bepaalt  dat  
voor  een commerc ië le funct ie van deze omvang 132 parkeerplaatsen gereal iseerd 
moeten worden.  Het  aantal  is  afhankel i jk  van het  soort  bedr i j f .  Voor de over ige 
parkeerders  wordt  ruimte gecreëerd door  langparkeerders te weren.  Geconstateerd is  
dat de Voorhors t op piekmomenten 54% vol  staat .  

Aanvull ing:  De 54% is in  de huid ige s ituat ie,  dus b i j  n iet  weren langparkeerders  en op 
de vr i jdag.  Op zaterdag is  deze zelfde bezet t ingsgraad (met langparkeerders)  33%. Of 
te wel 109 p laatsen open.  
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De heer  Mei jer ink  heeft  a l  vaker aangedrongen om beter  aan te geven dat er  een 
parkeergarage is en waar  deze z ich bev indt.  

Antwoord: Verkeerskundigen zeggen dat  b i j  verander ing van het parkeerbele id op de 
voorgeste lde wi jze ook nagedacht moet gaan worden over  een parkeerroute en/of een 
parkeerverwi jssysteem. Di t  is  zeker  een punt  van aandacht voor de gemeente  

Aanvull ing:  Verder  moet worden nagedacht  over  de begrenz ing van het  f iscaal  gebied.  
Een verwi jz ing naar de parkeergarage zou onderdeel  u i t  kunnen gaan maken van het 
parkeerverwi jssysteem. Daarnaast  is  b i j  de begrot ingsvergader ing van 8 oktober  j l .  een 
mot ie aangenomen m.b. t .  de verwijz ing naar  de parkeergarage.  

 

De heer Bruns  onders teunt  de opmerk ing van de heer  Mei jer ink  dat a l jaren gestreden 
wordt  om de parkeergarage beter aan te geven.  

 

De heer Mastenbroek  begr i jpt  wel  waarom het  parkeren afgenomen is  in  Haren. Dat 
heeft  te maken met  het fe i t  dat in Haren betaald parkeren ingevoerd is  en in de 
oml iggende dorpen n iet.  De belangen z i jn hetzelfde: inkomsten generen. Aan de ene 
kant de ondernemer en aan de andere kant  de gemeente. Beiden wi l len inkomsten. 

Hi j  geef t  a ls opt ie het parkeren in het Hendr ik de Vr iesplantsoen. Dan z i jn  er  ook geen 
aan-  en afvoerproblemen.  

Antwoord :  de kosten voor  het aanleggen van (ondergrondse) parkeerplaatsen op een 
andere locat ie  z i jn  hetzelfde, dus daar  gaat  geen bespar ing van u i t .  

Aanvull ing:  Afname bezett ingsgraad en parkeren is  landel i jke trend. Ook heef t  
onderzoek aangetoond dat  het invoeren of  verhogen van parkeertar ieven n iet  le idt  tot  
minder gebruik van de parkeervoorz ieningen of dat gekozen wordt voor  een ander  
winkelgebied.  Het real iseren van extra parkeervoorz ieningen is  (nu) n iet  noodzakel i jk  
vanwege lage bezet t ing.  Het  onderzoeken van a lternat ieven wanneer d it  op bas is van 
monitor ing noodzakel i jk  b l i jk t ,  is  onderdeel  van ons voors te l .  De vraag aan marktpart i jen 
om na te denken over mogel i jkheden zal onderdeel vormen van de aanbesteding  

 

De heer Bruns  vu lt  aan dat  h i j  a ls ondernemer z ich ernst ig zorgen maakt over het 
toekomst ige parkeerbeleid van de gemeente Haren.  

Aanvullend antwoord: De geui te zorg en frustrat ie  omtrent de (mogel i jke) ef fecten van 
aanpass ing van het parkeerbele id kunnen worden samengevat in de u i tdrukkel i jke wens 
van ondernemers om direc t betrokken te worden b i j  de aanpass ing van d it  
parkeerbele id. Wi j  zu l len zorg dragen voor  een ui twerk ing in  samenwerk ing /  over leg 
met ondernemers.  

 

De heer Feenstra  laat  weten dat h i j  a ls ondernemer n iet  gelukkig is  met  het fe i t  dat  h i j  
s traks buiten het  centrum moet parkeren.  Dat is  voor z i jn werk  niet  prakt isch,  doordat h i j  
meerdere keren per dat met de auto weg moet en ple it  ervoor  om daar per ondernemer 
naar  te k i jken.  

Antwoord :  er  wordt  overwogen om het  langparkeren op vr i jdagmiddag en zaterdag ui t  
het centrum te weren.  Daarbi j  zal  ook nagedacht worden over eventuele ui tzonder ingen. 
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De heer Feenstra  bevest igt  dat het betaald parkeren de gemiddelde ondernemer een 
doorn in het  oog is  en wi l  graag weten of er  überhaupt  over  nageacht  wordt  of betaald 
parkeren losgelaten wordt.   

Antwoord :  er  is  nog n iet  bes loten welk betaald parkeerregiem van de n ieuwe 
ondernemer/supermarkt gevraagd zal  worden.  Er moet nog u i tgezocht  worden welke 
afspraken gemaakt  zul len worden.  

Aanvull ing:  Dit betref t  een overweging d i t  inhoudel i jk  los s taat van het  pro ject.  Mogeli jk  
zou di t  aan de orde kunnen komen bi j  de aanpass ingen van het  parkeerbele id.  Gegeven 
is wel  dat de noodzaak om inkomsten te moeten genereren u it  het  parkeren is  ontstaan 
omdat  ten t i jde van de real isat ie  van parkeergarage de Voorhorst  de ondernemers na 
een eerste toezegging met  hen in tweede ins tant ie geen overeenstemming kon worden 
bere ikt  over  de f inanc ier ing.  Tegenover  het laten verval len van betaald parkeren zal een 
compensat ie moeten s taan van de gederfde inkomsten.  

 

De heer Feenstra   zegt dat d it  misschien een moment is  om na te denken over parkeren 
in z i jn  algemeenheid in Haren en noemt als  voorbeeld het  regelen van de parkeerduur 
d.m.v . een parkeerschi j f .  

Antwoord :  de gemeente z iet d it  voor  een deel gescheiden a ls ook voor  een deel  
gekoppeld.  Het  zou voor de gemeente nogal wat betekent om het betaald parkeren op te 
heffen.  

Aanvull ing:  Ook zou er onderscheid onts taan tussen het gebruik van de 
parkeergarage(s) en het  over ige parkeerareaal,  waardoor de druk op het  
maaiveldparkeren verder zou toenemen en het  gebruik  van de parkeergarage terug zou 
lopen.  

 

De heer Bras  zegt  dat  parkeren geld kost ,  behalve op een paar p laatsen in  Neder land. 
Hi j  kan z ich n iet  voors te l len dat mensen vanwege d ie paar kwart jes n iet  naar Haren 
komen.  Wel weet  h i j  dat  het zoeken naar  parkeerplaatsen met name op vr i jdag en 
zaterdag een probleem is .  Ook h i j  weet dat b i j  velen n iet bekend is dat  er  een 
parkeergarage is.  Er zou in  ieder geval  eens act ie f  geprobeerd moeten worden om de 
bezett ingsgraad in de parkeergarage omhoog te kr i jgen.  

 

De heer Meijerink  vraagt z ich af wat het  de gemeente kost  wanneer de 
parkeerontheff ingen voor  de vr i jdag en zaterdag beperk t worden.  

Antwoord:   d i t  za l wel  enigsz ins ten koste gaan van de opbrengsten van de 
abonnementen. Ze b l i jven wel gelden voor de maandag t /m donderdag. Het is  n iet  
prec ies bekend wat  en of d it  f inanc iële consequent ies heef t .  Ook is nog n iet bekend of  
de abonnementen dan ook goedkoper  zul len z i jn .  

Aanvull ing:  Effect op kostpr i js  abonnement zal meegenomen worden in aanpass ing 
bele id.  
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De heer Mastenbroek  denkt  dat  met creat ief  nadenken ook het  Hendr ik  de Vr ies  
p lantsoen gebruikt  kan worden voor parkeren. Ook spreekt h i j  z i jn verbaz ing ui t  over het  
ontbreken van een parkeergarage onder  het gemeentehuis.  

Antwoord:  het is  de vraag of het  stedenbouwkundig verantwoord is om parkeren te 
real iseren b i j  het Hendr ik de Vr iesplantsoen. 

Aanvull ing:  Op grond van react ies  t . t .v .  overweging omtrent  mogeli jke locat ie  voor  
n ieuw gemeentehuis  wordt draagv lak zeer ger ing geacht .  Overweging kan worden 
meegenomen in eerder genoemd onderzoek naar  a l ternat ieve locat ies  

 

De heer Meijerink  denkt dat het  wel z invol  is  om bi j  de opknapbeur t van het Hendr ik de 
Vr iesplantsoen toch eens kr i t isch te k i jken wat de mogel i jkheden daar  z i jn .  

 

De heer Bras wil graag weten hoeveel personees leden van de gemeente een 
parkeervergunning hebben. 

Antwoord:  toezegging om dit  ui t  te zoeken.  

Aanvull ing:  Van de 421 ui tgegeven abonnementen/parkeervergunningen z i jn  101 voor 
gemeenteambtenaren,  waarvan 33 voor f iscaal gebied en 68 voor garage.  

 

De heer Bras  w i l  graag weten of d it  een service is  en vraagt z ich af  of de ambtenaren 
n iet beter hun auto op b i jvoorbeeld het  transfer ium kunnen zet ten.  

Antwoord:  Ook gemeente-ambtenaren kunnen ( tegen gereduceerd tar ie f)  nu een 
parkeervergunning /  abonnement  kopen. De beperk ing op het  abonnement voor parkeren 
op vr i jdag en zaterdag zal  echter  ook voor hen gaan gelden. 

 

De heer Bruns maakt nogmaals  duidel i jk  dat  het  parkeren voor  de ondernemers heel  erg 
belangr i jk  is  en vraagt  om op de hoogte te worden gehouden van de voortgang.  Ook wil  
h i j  graag weten hoe hard de datum is  voor  real isat ie 2014. 

Antwoord: dat afhankel i jk  is  van de nog te door lopen procedures,  o.a. bestemmingsplan 
procedure, mn.  vanwege de onzekerheid van bezwaar-  en beroepsprocedure. 
Vooralsnog is  de p lanning reëel .    

 

De heren Mastenbroek  en Bruns  v inden d it  een zeer onreal is t ische p lanning.   

 

De heer Wubbolts  vraagt of het om koop of huurappartementen gaat .  Hi j  denkt  dat de 
afzet  maatgevender zal z i jn dan de procedure.  

Antwoord:  be ide (huur/koop) zal mogel i jk  z i jn (z ie opt imal isat ies).  Het za l europees 
aanbesteed worden met  een aanta l  toets ingscr i ter ia waarbi j  een ontwerp en een b ieding 
gevraagd wordt .   
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Aanvull ing:  In  de toets ingscr i ter ia en/of  het aanbestedingsdocument  (voorwaarden)  zal  
expl ic iet  aandacht  moeten z i jn  voor  de voorwaarden waaronder  wordt verkocht .  
Afgewogen moet  worden of  d i t  afhankel i jk  mag z i jn  van min imale afzet.  

 

De heer Bruns vraagt hoe geïnteresseerde part i jen ( lokale winkel iers)  betrokken 
worden.  

Antwoord:  Al le  par t i jen d ie in teresse getoond hebben, hebben inmiddels ber icht gehad 
van het fe i t  dat  ze op de hoogte gehouden worden van de ontwikkel ingen. 

 

De heer Feenstra  denkt dat voor de ondernemers van Haren het parkeren het enige is 
wat consequent ies heef t .  

 

De heer Mastenbroek  z ie t  dat daar  waar vergunninghouders  niet meer  mogen parkeren 
veel  meer parkeerru imte ontstaat,  zoals  b i j  de C1000.  

 

De heer Feenstra  v indt dat er  wel een duidel i jk  verschi l  gemaakt moet worden tussen de 
funct ie van de huid ige langparkeerders d ie gebonden z i jn aan een bedr i j f  in  het 
centrum. 

Antwoord :  het  is  duidel i jk  dat de gemeente de ondernemers moet betrekken b i j  welke 
bes l iss ing genomen gaat worden over het parkeren.  

 

De heer Bruns  vraagt z ich af  waarom er  zo wein ig ondernemers z i jn en denkt  dat d it  wel  
eens te maken zou kunnen hebben met de a l zo lang durende p lannen. 

 

De heer Boerema zegt dat in december het bes lu it  za l  va l len over  het ondergronds 
parkeren.  Hi j  denkt dat het parkeren verder nog u i tgewerk t zou moeten worden en 
b i jvoorbeeld met het  MKB nog eens besproken zou moeten worden.  Dat  in  ieder geval  
voordat  aanbesteed gaat worden,  u i tgelegd wordt  waarom en op bas is waarvan welke 
keuzes gemaakt worden. Het  is  belangr i jk  om de ondernemers mee te kr i jgen.  Voor  het  
deel onder  de grond zou niet d irec t nu besloten moeten worden. 

Antwoord: voor de gemeente is  duidel i jk  dat  er  een belang is om voor  het ingaan van 
de aanbestedingsprocedure,  waar in e isen opgenomen worden over parkeren in  openbare 
ru imte en het parkeerregime,  gekeken wordt naar  het  parkeerbele id en de keuzes d ie 
daarbi j  gemaakt moeten worden.  

Aanvull ing:  Mogeli jkheden en ef fec ten op p lanning zul len b i j  verdere u itwerking moeten 
worden bepaald en gewogen. Overweging zal worden gemaakt  en afgestemd met 
ondernemers.  

  

De heer Bras  v raagt  of b i j  de dagwinkels  in  de pl int  ook gesproken is  over  welke 
winkels dat zouden moeten z i jn .   
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Antwoord :  de wens is  u i tgesproken voor horeca en k le ine dagwinkels a ls aanvul l ing op 
het huid ige aanbod in het dorp.  

 

De heer Bras vraagt  of huid ige winkel iers ook een n ieuwe plek zouden kunnen kr i jgen in  
d it  deel .  

Antwoord:  d i t  zou kunnen, maar  d i t  brengt ook het  r is ico met  z ich mee dat  elders 
leegstand ontstaat .  Daarom is de opperv lak te beperkt  gehouden. 

 

De heer Bras  v reest  dat  deze keuze ju is t  za l  le iden tot  leegstand e lders  in  het dorp.  

Aanvullend antwoord: Op grond van DPO nu is  d i t  opperv lak  beperkt  gehouden (onder 
bebouwingsvar iant 1a was tot  2000 m2 mogel i jk) .  Op grond van d it  DPO l i jk t  d i t  
aanvaardbaar . Wel l icht is  pro-act ief  benaderen potent ië le part i jen ( in samenwerk ing met 
ondernemers) een overweging.  

 

De heer Mastenbroek  zegt  dat er  toch gekozen wordt  voor  u i tbre id ing van 
winkelv loeropperv lak te,  waarvan een paar  jaar  geleden door onderzoek al  gezegd werd 
dat d it  teveel  was voor  Haren en spreekt  daarover z i jn  verbaz ing u i t .  H i j  is  van mening 
dat er  geen ui tbre id ing zou moeten komen.  

Antwoord; Keuzes z i jn gebaseerd op DPO waar in ru imte voor  zowel  supermarkt a ls 
aanvul lende deta i lhandel  werd aangegeven. 

Aanvull ing:  Aanvul lend contact  met zowel dhr.Mastenbroek a ls dhr.  Boerema maakt 
duidel i jk  dat  wel  wordt   verwezen naar het  DPO van 2008. In  d i t  DPO werd aangegeven 
dat naast het  bestaande opperv lak  in  de foodsector ru imte was voor 1750 – 2250 m2 
winkelopperv lak.  Deze zou grotendeels worden opgevuld door  de real isat ie van de 
C1000. Sindsdien is de toen aanwezige Super de Boer  komen te verval len.  Daarmee is 
opnieuw ru imte onts taan voor  een supermarkt.  Daarnaast werd in  het DPO aangegeven 
dat er  ru imte was voor  200 – 750 m2 dagwinkels.  Dit  s lu i t  aan op de 600 – 800 m2 die 
nu is opgenomen in het ontwikkelkader.  

 

Afsluit ing 

Wethouder Berends  s lu i t  a f  en is b l i j  met  de gemaakte opmerk ingen.  Hi j  doet de  
toezegging deze mee te zul len nemen in de afweging van het co l lege.  
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Aanvullende opmerkingen (v ia mai l  en te lefonisch contact )  

 

De heer Mastenbroek  merk t op dat de gemeente over  het teruglopen van de 
bezett ingsgraad van parkeren tussen 2009 en nu heeft  gezegd dat  d it  een landel i jke 
trend was en daarbi j  ook verwezen naar  Groningen. Voor Groningen zou d it  ook te 
maken kunnen hebben met  het bele id van de gemeente zelf  om transfer ia  rondom het 
centrum te real iseren.  Daarmee zou n iet  sprake z i jn van een landel i jke trend maar  
zouden verkeerde conclusies  worden getrokken.  

Antwoord:  Ui t  navraag b l i jk t  dat  deze trend z ich n iet a l leen in Groningen voordoet,  
maar  wel degel i jk  landel i jk  is .  Hierover  z i jn  meerdere art ikelen gepubl iceerd.  

 

De heer Mastenbroek  geef t  aan dat  wat hem betref t  aanvul lende parkeerru imte ook zou 
kunnen/mogen worden gef inanc ierd vanuit  verhoging van de OZB voor  winkelpanden.  … 

 

Door Ondernemend Haren  is  per br ie f  aanvul lend gereageerd.  In deze br ief  worden een 
aanta l  hoofdpunten benoemd: 

 

-  Het aanta l  parkeerplaatsen wordt  in het totaal minder dan in  eerdere 
besprek ingen is toegezegd en op een andere wijze.  

Antwoord: De onderbouwing van het  p lan maakt duidel i jk  dat b i j  de modelkeuze 
op een andere wi jze zorg wordt  gedragen voor voldoende compensat ie van de 
parkeerplaatsen.  Bi j  de opt imal isat ie-overwegingen wordt  daar recent 
parkeeronderzoek b i j  betrokken en b l i jk t  dat  voor een aanvul lende parkeergarage 
geen enkele noodzaak bestaat .  Concreet  is  er  ze lfs  op p iekmomenten in de 
bestaande parkeergarage de Voorhors t op d it  moment voldoende ru imte.  

 

-  Ten aanz ien van de u i twerk ing van het  parkeerbele id z i jn  er  nog meerdere zaken 
d ie moeten worden u itgezocht .  

Antwoord:  Wi j  s te l len de gemeenteraad voor om als  u i tv loeisel  van onze 
afwegingen t .a.v .  de ontwikkel ing, ons de opdracht te  geven het parkeerbele id 
aan te passen met  als  u itgangpunt  het weren van abonnement  en 
vergunninghouders  op vr i jdagmiddag en zaterdag. Deze zaken kunnen nog 
worden ui tgezocht ,  zonder  dat  d it  de keuzes voor aanpass ing van de 
kaders te l l ing beïnv loed.  Er is  sprake van een afgele ide discuss ie.  

 

-  Kan de u i twerk ing van het  parkeerbeleid ( inc lusief enkele belangr i jke pr inc ip iële 
keuzes op d it  v lak) p laats  v inden voordat  de aanbesteding van de ontwikkel ing 
wordt  gestart? 

Antwoord:  Deze vraag is  t i jdens de besprek ing aan de orde geweest.  Z ie onze 
react ie  daarop.  

 


	raadsleden
	gemeente

